
Referat af ældrerådsmøde den 23. oktober 2023 kl. 9 - 13 Guldborgsund 

Kommune.  
 

Deltagere: Inge – Lise, Jane, Bjarne, Bent, Ebbe, Lars, Conny, Birgit, 

Jan, Erik og Peter. 
 

1. Møde med centerchef for Sundhed - og Omsorg Marianne Søgaard, der blandt andet 

vil orientere om: 

A. Status på klippekortordningen hvordan fungerer den? 

Klippene er delt ud i hjemmeplejegrupperne og de, som er visiteret til det får de 

ønskede ydelser. Der er stor efterspørgsel og i 2023 er kvoten for første gang 

opbrugt. Der er i alt brugt ca. 5000 klip i hjemmeplejen i 2023. På plejecentrene 

er der ansat 9 medarbejdere på grundlag af klippekortordningen, som tilbyder de 

ydelser de ældre ønsker at bruge.   

 

B. Status for aktiviteter på plejehjemmene for borgere i eget hjem 

(fritvalgsordningen). 

Det blev oplyst, at der for tiden er 20 borgere der har taget mod tilbuddet om 

kørsel til aktiviteter af Nymann. 

 

C. Orientering om antal årlige tilsyn og et skøn over kommunale ressourcer, der 

bruges for at service tilsynene. 

Der bruges ufattelig mange ressourcer på adskillige tilsyn, som i nogle tilfælde 

er selvmodsigende.  

 

D. Yderligere aktuel orientering.  

Skærmbesøg er ved at blive implementeret, men er stadig i den forberedende 

fase. Digital understøttet træning er igangsat i Nordbyen i Nykøbing F. Digital 

tilsyn/ observation afprøves i 3 måneder inden der tages beslutning. Der er en 

plan om at anvende vendesenge.  

2. Møde med frivillighedskonsulent Janni Lærke Clausen, der blandt andet vil orientere 

om arbejdet og om status på de ”åbne mødesteder” – m.v.              

          Det vurderes at samarbejdet mellem frivillige og ansatte kan blive en god løsning 

for fremtiden. Der anvendes megen tid på igen at få frivillige ind i arbejdet. Janni fortalte 

omkring aktiviteter, som blev arrangeret efter samtaler med borgere og frivillige.  

3. Godkendelse af dagsordenen 

Godkendt med tilføjelse af punkt 12 b dementmøde 

 

4. Godkendelse af referat fra 28. september 2023 

Godkendt 



 

5. Dialog om punkter fra Ældre- og Omsorgsudvalgets møde den 25. oktober 

(Dagsordenen findes på kommunens hjemmeside fra fredag den 20.10. (Øk-møde 

den 6.11.23) 

Der er specielt 2 sager, som ældrerådet skal have observation på, nemlig lukning af 

cafeer og revision af kvalitetsstandarder. 

 

6. Høringssager – hvad er passeret med høringsnotater og dagsordener fra ældrerådet 

Marianne kontaktes for opfølgning, herunder om 2023 sager ikke noteres under 2022.  

 

7. Orientering om projektet – ”Bevæg dig for livet”. (Inge-Lise) 

Projektet kører og der er nært forestående evaluering.  

 

8. Orientering om møde i Regionsældrerådets Forretningsudvalg den 3. oktober 2023 

(Bent J) 

Er udsendt til ældrerådets medlemmer. 

 

9. Orientering om bestyrelsesmøde i Danske Ældreråd den 5. oktober 2023 (Bent J) 

Danske Ældreråd skal finde nye lokaler. 

 

10. Drøftelse af praksis for valg til ældreråd i 2025 (notat er udsendt) 

Ældrerådet kontakter igen kommunen vedr. fremtidige valg         .  

 

11. Drøftelse af/om deltagelse i temamøde i Ringsted 25.10.23 og i Vingsted 23.11.23.  

Ældrerådet deltager med 6 personer med i Ringsted         .  

Ældrerådet deltager med 5 personer til Danske Ældreråd i Vingsted.  

 

12. a. Møde med andre pensionistorganisationer – event. fastsættelse af dato     . 

    Der forberedelse møde andre andre ældreorganisationer i Guldborgsund 

Kommune  ved ældrerådet ordinære møde i marts 2024                 

12. b. Demensmøde     

    Ældrerådet deltager, hver enkelt tilmelder sig inden 2. november 2023        

          . 

13. Nyt fra fagudvalgene                  . 

Trafik -  og spareplan 2024 sagnr.139 beslutningsag vedr. trafikbestilling hos Movia 

har vi ikke haft i høring og efterlyses i Miljø og Trafik.                                . 

Ældrerådet ønsker en tilbagemeldingen om den kampagne, der har været om brug 

af offentlig trafik. Høringssvar fra 17. april 2023 genfremsendelse.  

 

14. Økonomi 

Følger budget                                  . 

 

15. Kommunikation 

Fremtidig info sendes til Falsternyt, idet Ugenyt ikke offentligør.  

 



16. Eventuelt 

Forplejning på Kildebo blev drøftet og administrationen / madservice kontaktes.  

 

17. Næste møde – mandag den 13. november 2023 kl. 0900 

 

Peter Müller 

referent 


